
 

Geachte raadsleden van gemeente Zevenaar, 

 

Ik heb begrepen dat u voornemens bent om te bezuinigen op de Natuur en Milieueducatie in de 

Liemers. Dat betreur ik en ik hoop u op andere gedachten te kunnen brengen. Tijdens mijn loopbaan 

als directeur in andere regio’s (Gaanderen, Doetinchem en Winterswijk) heb ik meegemaakt wat het 

effect is van het behouden of stoppen van de milieueducatie vanuit het NME. Mijn advies is: bezint 

eer ge begint (met deze bezuiniging)! Het is eeuwig zonde om deze prachtige faciliteit en wezenlijke 

aanvulling op en verdieping van het basisonderwijs te beëindigen. 

NME laat de natuur leven 

Natuur- en Milieueducatie vanuit de organisatie NME wordt gedragen door enthousiaste vrijwilligers. 

Bij mij staan leerlingen in de klas met hun neus boven op de bak met kikkervisjes, die we volgen van 

kikkerdril tot kikker. In Doetinchem gingen we vaak naar Natuurgebied De Slangenburg waar 

natuurspeurtochten werden uitgezet en waar kinderen onder begeleiding van de vrijwilligers door 

het bos konden lopen en ontdekken. Plots werd daar op het NME bezuinigt en viel deze waardevolle 

bijdrage aan het onderwijs weg. Dan merk je: je gaat het pas missen als het er niet meer is. En je 

bouwt het ook niet zomaar op 

De toekomst van het onderwijs 

Ik merk dat veel kinderen tegenwoordig niet meer in het bos komen met hun ouders. Zonde! En 

zonder NME vallen docenten toch terug op datgene wat een lesmethode aanbiedt. Je gaat schrijven 

en tekenen over de natuur, erover praten en misschien een film kijken. Maar het is een enorm 

verschil of je een bos beschrijft, of erin kunt lopen, door de bladeren kunt rennen, in de bomen mag 

klimmen en tegelijkertijd leert over verschillende paddenstoelen en soorten bomen. De toekomst 

van het onderwijs zit juist in het ‘erop uitgaan’. Het in aanraking brengen van kinderen met de 

omgeving, met de natuur is van wezenlijk belang. Dit heeft een preventieve werking op bijvoorbeeld 

zwerfafval. Dat wat je mooi vindt, daar ben je zuinig op. En daarbij kunnen we als scholen de hulp 

van de enthousiaste vrijwilligers van het NME hard gebruiken. Een bezuiniging druist dan ook juist in 

tegen de tendens en de wens die in het moderne onderwijs is ontstaan. 

Voor veel voor de hand liggende problemen heb je voor de hand liggende verkeerde oplossingen.. 

Mijn vermoeden is dat de bezuiniging op NME de Liemers met name voortkomt uit de noodzaak als 

gemeente om te bezuinigen en niet zozeer ligt aan de kwaliteit die NME de Liemers levert. Ik hoop 

dan ook van harte dat u terugkomt op het voornemen om te bezuinigen op natuur-en 

milieueducatie, zodat wij als onderwijsmensen, samen met NME de Liemers, onze kinderen kunnen 

blijven raken en inspireren. 

 

Met vriendelijke groet, 

 

 

Directeur IKC Platanenlaan 


